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Besvarelse af spørgsmål nr. 685 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 685 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 11. marts 2022. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

 

 

Nick Hækkerup 

/ 

 

Mette Johansen 
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 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 685 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Ministeren bedes redegøre for sin holdning til at indføre en ord-

ning, så tiltalte skal bekræfte sin anke efter en periode, på f.eks. 

seks måneder, for at undgå aflysninger, fordi anken frafaldes 

meget tæt på hovedforhandlingen.” 

 

Svar: 

 

Som justitsminister er jeg helt enig i, at det er vigtigt, at bl.a. domstolenes 

og anklagemyndighedens ressourcer bliver brugt på den mest effektive og 

hensigtsmæssige måde. Dette gælder ikke mindst i lyset af de udfordringer 

med sagsbehandlingstiderne i straffesager, som vi alle er bekendt med. Som 

jeg også tidligere har tilkendegivet, bliver en af mine vigtigste opgaver i 

2022 at sikre en solid flerårsaftale for domstolene, så der bliver skabt et 

grundlag for at reducere sagsbunkerne og forkorte sagsbehandlingstiderne i 

både civile sager og i straffesager. 

 

I den forbindelse er jeg åben over for alle forslag, som kan bidrage til at 

effektivisere arbejdet ved retterne, herunder landsretterne, uden at det går 

ud over kvaliteten. Det gælder selvfølgelig også forslag, som kan medvirke 

til at begrænse antallet af sager, der bliver aflyst tæt på hovedforhandlingen, 

fordi anken frafaldes.  

 

Jeg vil derfor bede mit embedsværk om at se nærmere på den foreslåede 

ordning. 
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